
برابر آخرين اطلاعات و آمار به دس��ت آمده، تعداد 
۳۰۰ هزار بيكار در اس��تان اصفهان وج��ود دارد و 
امسال نرخ بيكاري در حدود دو درصد نسبت به سال 
گذشته افزايش داشته است. يكي از شهرستان هاي 
استان اصفهان كه در حال حاضر از بحران بيكاري 
جوانان خود رنج مي برد، شهرستان فلاورجان است. 
فرماندار فلاورجان در گفت وگو با »جوان« معضل 
بي��كاري را چالش جدي اين ش��هر خواند و گفت: 
نرخ بيكاري در فلاورجان بيش از ميانگين استاني 
و كشوري و بين ۱6 تا ۱۸ تا درصد است كه اين آمار 
بسيار نگران كننده است.  اصغر هدايت افزود: با توجه 
به اينكه كشاورزي بيشترين شغل مردم فلاورجان 
است و با توجه به بحران خشكسالي در سطح استان 
اصفهان و از جمله فلاورجان، باعث ريزش اشتغال 

در بخش كشاورزي شده است. وي گفت: فلاورجان 
از لحاظ اقتصادي كاملًا به كشاورزي وابسته است 
و 6۰ درصد جمعيت آن كشاورز هستند. فرماندار 
فلاورجان ادامه داد: علاوه بر كشاورزي چند واحد 
صنعتي بزرگ در اين شهرس��تان بود كه ش��رايط 
اقتصادي نامناسب حاكم بر سطح كشور و از جمله 
اس��تان صنعتي اصفهان باعث تعديل نيرو در اين 
واحدها شد و بسياري از جوانان شغل خود را از دست 
دادند. وي با بيان اينكه فلاورجان به دليل نزديكي به 
كلانشهر اصفهان و گذر رودخانه زاينده رود از دل آن و 
با توجه به وجود آثار باستاني فاخر و ارزشمندي كه در 
اين شهرستان وجود دارد، داراي فرصت اشتغالزايي 
از طريق گردشگري اس��ت، ادامه داد: مي توانيم با 
زنده كردن صنعت گردشگري در اين شهرستان، 

فلاورجان را از بحران بيكاري خارج سازيم. 
  نرخ بيكاري بيشتر از متوسط كشور

يكي از فاكتورهاي مهم رشد اقتصادي يك جامعه آمار 
بيكاري است، آماري كه هميشه دولت ها و مسئولان 
سعي دارند با پايين آوردن آن نشان دهند كه اقدامات 
اقتصادي آنها مثبت بوده است، آماري كه اكنون در 
اس��تان اصفهان ۱5 درصد اس��ت، يعني يك درصد 
بالاتر از متوسط نرخ بيكاري كل كشور و اين مسئله 
براي اصفهان به هيچ عنوان پسنديده نيست. در دو 
سال اخير اشتغالزايي طبق برنامه هاي از پيش تعيين 
شده جلو نرفته است و متأسفانه تعديل نيرو در برخي 
واحدهاي صنعتي نيز به بيكاري در استان دامن زده 
است. از اين رو استاندار اصفهان تصميم گرفته شخصاً 
مسائل مربوط به اشتغال و س��رمايه گذاري استان را 

پيگيري كند. رسول زرگرپور در گفت وگو با »جوان« 
گفت: به نظر مي رسد با وجود س��رمايه گذاري هاي 
انجام شده در اس��تان، ديگر نبايد مشكل بيكاري در 
كشور داشته باشيم، اما اكنون نرخ بيكاري اصفهان 
از متوسط كشوري بيشتر است. وي ادامه داد: شوراي 
اشتغال نيز بايد برنامه ريزي و پيگيري بيشتري براي 
رفع مشكل اشتغال داشته باشد و ما نيز در جلسات 
عالي شوراي اش��تغال در حال پيگيري اين موضوع 
هستيم كه به چه دليل ۳۰ درصد واحدهاي صنعتي با 
ركود روبه رو هستند.  استاندار اصفهان با تأكيد بر اينكه 
با توجه به حجم زياد كارگران اصفهان و معضلات در 
ارتباط با مسائل كارگري بايد وزارتخانه توجه ويژه اي 
به اين استان داشته باشند، افزود: نرخ بيكاري بالا و 
رشد سرمايه گذاري پايين در اصفهان سبب شده تا 
وضعيت اشتغال در استان مناسب نباشد. وي ادامه داد: 
با انجام برنامه ريزي هاي كارشناسانه، بايد نرخ اشتغال 

را حداقل به دو برابر وضعيت فعلي افزايش دهيم. 
   15 هزار بيكار در فلاورجان 

طلاق، فس��اد اخلاقي و اعتياد و بسياري از مشكلات 
ناشي از بيكاري است از اين رو از دولت انتظار مي رود 
تا براي كاهش بيكاري برنامه ريزي جدي تري داشته 
باش��د.  به گفته نماينده مردم شهرستان فلاورجان 
در مجلس شوراي اسلامي، در حال حاضر بيش از ۱5 
هزار بيكار در سطح شهرستان فلاورجان وجود دارند. 
حجت الاسلام سيدناصر موسوي به خبرنگار »جوان« 
گفت: مستولان نبايد براي پركار نشان دادن خود در 
شهرستان فلاورجان آمار غلط به استان ارائه بدهند.  
وي افزود: سال گذشته اعلام شد ۱6۰ هزار شغل در 
شهرستان ايجاد شده است كه طبق گفته مسئولان 
استان ۳ هزار و ۹۹5 شغل متعلق به فلاورجان است.  
وي تصريح كرد: اعلام آمارهاي اشتباه موجب مي شود 
تا شهرستان از نظر امكانات در سطح بالايي ارزيابي شود 
و اعتبارات لازم براي عمران و آبادي شهرستان در نظر 
گرفته نشود.  نماينده مردم شهرستان فلاورجان در 
مجلس شوراي اسلامي گفت: يكي از مشكلات اساسي 
فلاورجان بيكاري جوانان است و اين مشكل در سطح 
كلان كشور به يك دغدغه براي تمام نمايندگان تبديل 
شده است، لذا مسئولان بايد هر چه سريع تر اين مشكل 
را برطرف كنند چراكه اكنون تعداد جوانان بيكار از ۲۰ 
درصد بسيار بيشتر است.  اين عضو كميسيون اقتصادي 
مجلس درباره بالا بودن آمار بيكاري در شهرس��تان 
فلاورجان، گفت: ع��لاوه بر كش��اورزاني كه به دليل 
خشكسالي بيكار شده اند، ۲5 درصد جوانان اين منطقه 
بيكارند و اين در حالي است كه آمار بيكاري فلاورجان 

دو برابر ميانگين كشوري است.

بررسي ها نشان مي دهد معادن سنگ موجود در كشور 
مشتمل بر معادن سنگ هاي نرم با ذخيره )شامل انواع 
مرمريت، چين��ي، تراورتن و مرمر( و س��نگ هاي 
س��خت )ش��امل انواع گرانيت ها، گرانوديوريت ها، 
ديوريت، گابرو، هورنفل��س و...( كه بيش تر ذخاير 
مربوط به سنگ هاي نرم بوده است.  تنوع و مرغوبيت 
سنگ هاي توليد شده در كشور به حدي بالا بود كه 
خيلي از كشورهاي جهان با واردكردن سنگ خام از 
استان هايي همچون لرستان و مركزي پس از فرآوري 
اين مواد معدني با ارزش را با چند برابر قيمت به نام 
كشور خود دوباره صادر مي كردند.  هرچند اين موضوع 
سبب شده بود تا سود واقعي به جيب واسطه ها برود اما 
با اين وجود توليد كنندگان به حداقل سودي كه از راه 
صادرات نصيبشان مي شد راضي بودند چراكه طبق 
برنامه ريزي هاي قبلي قرار بود تا پايان برنامه چهارم 
توسعه، ارزش صادرات سنگ هاي تزئيني به ۱۲۰ 
ميليون دلار در سال برسد اما برخي مشكلات سبب 

شد تا اين اتفاق مهم نيفتد. 

   نگاهي به مشكلات معادن سنگ كشور 
يكي از مناطق كشور كه در زمينه معادن سنگ غني 
است استان مركزي اس��ت كه با داشتن ۸۳ معدن 
س��نگ تراورتن، در حال حاضر 6۰ درصد س��نگ 
تراورتن مورد نياز كش��ور را توليد مي كند.  احمد 
غلامي رئيس سازمان نظام مهندسي معدن استان 
مركزي در اين خصوص مي گويد: معادن س��نگ 
استان مركزي مخصوصاً شهرستان محلات به عنوان 
قطب سنگ تراورتن، رتبه نخست را در توليد اين نوع 
از سنگ دارد و علاوه برآن داراي شهرت جهاني در 
اين زمينه است.  درحالي كه استان مركزي از لحاظ 
تعداد معادن در رتبه هشتم كشور و از حيث توليد و 
استخراج مواد معدني و ايجاد اشتغال رتبه يازدهم و 
از نظر ذخيره مواد معدني رتبه چهاردهم كشور را 
به خود اختصاص داده اس��ت.  اما مشكلات متعدد 
سبب شده تا نتواند آن طور كه شايسته است خود 
را نشان دهد.  عليرضا زاوشي رئيس سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان مركزي با بيان اينكه تراورتن 

از بهترين، زيباترين و گران قيمت ترين سنگ ها در 
ساختمان سازي اس��ت مي گويد: با اينكه فرآوري 
تراورتن مي تواند راهگشاي اقتصاد و اشتغال پايدار در 
استان مركزي باشد، وليكن فرسودگي ماشين آلات 
باعث شده اين سنگ به صورت خام فروشي صادر 
و فرصت و سود فراواني به جيب خارجي ها سرازير 
شود. وي تنها راه حل اين مشكل را حمايت از اين 
صنعت و دادن تس��هيلات با بهره كم مي داند.  در 
حالي كه توليد معادن س��نگ هاي س��اختماني و 
تزئيني در ايران، سالانه حدود 4 ميليون تن برآورد 
شده است. استان لرس��تان به لحاظ دارا بودن يك 
پنجم ذخاير سنگ ساختماني، مقام اول و با توليد 
انواع سنگ هاي س��اختماني مقام دوم را در كشور 
دارد. تعداد كارخانه هاي س��نگبري در اين استان 
45۰ واحد اس��ت كه از اين تعداد تنه��ا ۲۰ واحد 
مجهز به خطوط توليد پيش��رفته و ماش��ين آلات 
روز دنيا است. و اين موضوع باعث شده تا 4۰درصد 
سنگ هاي توليدي استان به ضايعات تبديل شود.  

عباس لاله، از كارشناسان سنگ در استان لرستان 
در اين باره مي گويد: هنوز استخراج سنگ از معادن 
لرستان به صورت سنتي انجام مي شود و بهره گيري 
از دستگاه هاي سنتي و فرسوده باعث بالا رفتن ميزان 
ضايعات سنگ در استان شده است.  وي مي افزايد: 
بهره برداران به علت مش��كلات مال��ي مجبورند از 
ماشين آلات سنتي اس��تفاده كنند، و اين موضوع 
سبب توليد ۳5درصدي ضايعات سنگ توليدي در 
استان شده است.  لاله كمبود امكانات و نبود دانش 
فني از ديگر مشكلات اس��تخراج سنگ در استان 
دانس��ته ادامه مي دهد: اين معضل موجب شده تا 
واحدهاي فرآوري س��نگ لرستان تنها با ۱۲ تا ۱5 
درصد ظرفيت خود كار  كنند.  درحالي كه به گفته 
كارشناسان سنگ استان در شرايط فعلي تنها سنگ 
گوهره استان قابليت صادرات دارد اما توسعه نيافتن 
حمل و نقل ريلي و هوايي، ني��ز را مي توان به ديگر 

مشكلات سنگ استان اضافه كرد. 
   بحران سنگ در آذربايجان غربي 

درحالي كه نبود مش��تري و خري��د ارزان قبلاً تنها 
گريبانگير استان مركزي، لرستان، فارس و اصفهان بود 
اما اين معضل به تازگي باعث تعطيلي صنايع و معادن 
سنگ هاي تزئيني و ساختماني آذربايجان غربي شد.  
چندي پيش بود كه رئيس سازمان صنعت، معدن و 
تجارت آذربايجان غربي با اعلام كاهش شديد قيمت 
جهاني، ورود س��نگ هاي مشابه را موجب تعطيلي 
برخي معادن سنگ اس��تان مخصوصاً از نوع مرمر 
آن خبر داد.  جعفرصادق اسكندري در اين خصوص 
مي گويد: آذربايجان غربي با برخ��ورداري از معادن 
متنوع سنگ هاي گران قيمت نظير طلا، باريت، ميكا 
و تيتان و تبديل شدن آن به كلكسيون اين سنگ ها، 
وضعيت مناسبي در بخش معدن دارد به صورتي كه 
سالانه ۱4 ميليون تن انواع سنگ از معادن استخراج 
مي شود.  اين مس��ئول كه آذربايجان غربي را يكي 
از مهم ترين قطب هاي توليد سنگ هاي تزئيني در 
كشور دانسته و مي افزايد: در استان ۲۰6 فقره معدن 
در بخش توليد سنگ هاي تزئيني فعاليت مي كنند 
كه سالانه از اين معادن بيش از 6۰۰ هزار تن سنگ 
تزئيني استخراج مي شود.  درحالي كه تا چند سال 
قبل بيش از 4۰ درصد سنگ هاي تزئيني استان به 
ايتاليا، تركيه، چين و آذربايجان صادر مي شد و انتظار 
مي رفت با به وجود آمدن شرايط پسا برجام شرايط 
بهتر شود اما اينطور نش��د.  جعفرصادق اسكندري 
ادامه مي دهد: كاهش ش��ديد قيمت جهاني، ورود 
سنگ هاي مشابه از كشورهاي افغانستان، پاكستان 
و چين به بازارهاي جهاني موجب توقف خريد سنگ 
مرمر از معادن استان و عامل اصلي تعطيلي برخي 
معادن مرمر استان است كه جا دارد مسئولان براي 

حل اين مشكل اقدام كنند.
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اصفهان در صنعت اول، در بيكاري پيشتاز!
جوانان اصفهاني دغدغه اشتغال دارند

واردات بي رويه معادن سنگ  كشور را به تعطيلي مي كشاند

سنگ اندازي پيش پاي صنعت سنگ
 ايران در پارس جنوبي 
از قطر سبقت مي گيرد

مديرعامل منطق�ه ويژه اقتصادي     بوشهر
انرژي پارس گفت: برداشت ايران 
از پ�ارس جنوبي ت�ا پايان دول�ت يازده�م از قطر جل�و مي زند. 
مهدي يوس��في افزود: ميدان گازي پارس جنوبي، ميدان مشترك ميان 
ايران و قطر اس��ت كه ۹ هزار و ۷۰۰ كيلومتر مربع وسعت دارد كه 6 هزار 
كيلومتر مربع سهم قطر و ۳ هزار و ۷۰۰ كيلومتر مربع سهم ايران است. 
البته اين تقسيم بندي ها مبناي مهندسي ندارد.  وي در ادامه ضمن تشريح 
فعاليت هاي پارس جنوبي در تأمين انرژي و توسعه ميادين نفت و گاز افزود: 
وقتي ميدان سيال وجود دارد ديگر مهم نيست سهم مساحت شما چقدر 
است. براي برداشت سهم ايران معادل ۲۸ فاز در دريا طراحي شده است. در 
همين ارتباط تا ۷ سال پيش ۱۰ فاز اول بهره برداري شد و توسعه ميادين در 
ساحل و دريا هركدام به صورت ناتمام انجام شد و به توليد گاز نمي رسيد و 
كمكي به ما نمي كرد.  مديرعامل منطقه ويژه اقتصادي انرژي پارس گفت: 
در دو سال گذشته از ميدان پارس جنوبي ۱۷۰ ميليون متر مكعب گاز توليد 
شد و اين در حالي است كه در ۱۰ سال گذشته تنها ۲۷۰ ميليون متر مكعب 
گاز توليد شده بود. در همين دو سال ۱۷۰ متر مكعب به اين ۲۷۰ متر مكعب 
اضافه شده است.  وي افزود: اين روند نشان مي دهد كه به زودي ايران از قطر 
در زمينه ميزان برداشت از ميدان گازي پارس جنوبي عبور خواهد كرد. تا 

سال ۹6 بالاي ۷۰۰ ميليون متر مكعب برداشت خواهيم كرد.     
 

 راه يابي ۳فيلم كوتاه ازكردستان 
به جشنواره بين المللي انگلستان   

پنج فيلم كوت�اه ايراني به س�يزدهمين      كردستان
جشنواره بين المللي »كينوفيلم« انگلستان 
راه يافتند كه سه فيلم آن از توليدات فيلمسازان استان كردستان است.

سيزدهمين جشنواره بين المللي »كينوفيلم« انگلستان كه فيلم هاي كوتاه و 
انيميشن دانشجويان و جوانان را به نمايش مي گذارد، در اين دوره ميزبان پنج 
فيلم كوتاه ايراني است.  فيلم هاي كوتاه »يك هيچ« و »برگ هاي پاييزي« 
هردو ساخته سامان حسين پور از كردستان، »ب مثبت« ساخته نظير ميرزايي 
از كردستان، »در راه« س��اخته امير صراف ها و »شهرزاد« ساخته مهرنوش 
علي آقايي به نمايندگي از ايران در اين رويداد حضور دارند.  سه فيلم كوتاه از 
توليدات كردستان در يك جشنواره فرانسوي در حركتي خلاقانه در اتوبوسي 
به نمايش گذاشته خواهند شد.  فيلم هاي »يك هيچ« به كارگرداني سامان 
حس��ين پور، »مي خورد بر بام خانه« به كارگرداني تيمور قادري و »صداي 
جاده« به كارگرداني برزان رستمي هر س��ه از توليدات حوزه هنري استان 
كردستان در اين رويداد هنري حضور دارند.  اين جشنواره در اقدامي جالب 
۱۲ فروردين فيلم هاي منتخبش را در ي��ك اتوبوس به نمايش مي گذارد و 
تماشاگران مسافراني هستند كه به صورت اتفاقي سوار اتوبوس خواهند شد. 

رئيس انجمن ژنتيك ايران از درآمد      يزد 
از  اي�ران  دلاري  ميلي�ون   600 
پنج محص�ول دارويي دانش بنيان و س�بقت كش�ور از امريكا در 
ف�روش ي�ك محص�ول داروي�ي دانش بني�ان خب����ر داد. 
محمود تولايي در »همايش ملي مهندسي ژنتيك در خدمت توليد غذاي 
سالم و توسعه پايدار« در دانشگاه علوم پزشكي شهيد صدوقي با اعلام اين 
خبر گفت: حتي در فروش يكي از اين محصولات به روسيه از كشور امريكا 
نيز پيشي گرفته ايم و هم اكنون داروهاي مبتني بر بيوتكنولوژي در ايران 
تأييد شده و به كشورهاي ديگر نيز صادر مي شود.  رئيس انجمن ژنتيك 
افزود: مي توان اين سياست را در حوزه كشاورزي نيز پيش گرفت تا شاهد 
تأمين نياز بشر و رضايتمندي نسل حاضر و تأمين حق نسل آينده در 
حوزه توليدات غذايي باشيم.  وي با اشاره به قابليت هاي مهندسي ژنتيك 
جهت تحقق اقتصاد مقاومتي، فناوري را جزء لاينفك پيشرفت كشور 
دانست و ادامه داد: صاحبان استراتژي جهان براي مواجهه با چالش هاي 
پيش رو در جنگ غذا، از تمامي ظرفيت هاي دنيا اس��تفاده مي كنند.  
رئيس انجمن ژنتيك ايران در ادامه ضمن ارائه گزارش��ي از روند توليد 
داروهاي دانش بنيان در كش��ور با اش��اره به حدود 6 هزار كيلومتر مرز 
خشكي و بياباني در ايران افزود: هم اكنون ۳۲ ميليون هكتار مرز بياباني 
در كشورمان وجود دارد و كوير لوت يك دهم مساحت كشور را تشكيل 
مي دهد. اينها سرمايه هايي هستند كه مي توانند با استفاده از فناوري هاي 

بيوتكنولوژي مورد استفاده در توليد گياهان قرار گيرند.       
  

افتتاح موزه تاريخ علوم اردبيل    
استاندار اردبيل از افتتاح موزه تاريخ علوم     اردبيل
در دانش�گاه محقق اردبيل�ي خبر داد. 
مجيد خدابخش، در مراس��م افتت��اح موزه تاريخ عل��وم اردبيل كه در 
دانشگاه محقق اردبيلي برگزار شد، گفت: برپايي موزه تاريخ علوم اردبيل 
يك كار بسيار ارزشمند است چراكه شناخت تاريخ علم و نيز آشنايي 
با لوازم علمي تاريخي كه در گذشته مورد استفاده بوده است مي تواند 
در پيشبرد علم در بين جوانان و نوجوانان حائز اهميت باشد.  وي افزود: 
در حال حاضر شاهد هستيم كه در حوزه هاي علمي تحولات جديدي 
رخ مي دهد و تكنولوژي و فناوري جديد جايگزين استفاده از ابزارهاي 
قديمي مي شود و بايد اين تفكرات جديد در شناخت تاريخ علم مورد 
توجه باشد.  استاندار اردبيل ادامه داد: بازديد از موزه تاريخ علوم براي 
دانشجويان و علاقه مندان به علم مي تواند يك هدايت فكري بسيار مؤثر 
بوده و در اين زمينه نقش آفرين باشد كه بايد اصحاب رسانه و متوليان 
اين كار اين موضوع را در سطح عمومي براي آشنايي مردم ارائه كنند تا 

همگان بتوانند از اين موزه تاريخ علوم بازديد كنند.

بانك اطلاعات تشكل هاي ديني در كشور 
راه اندازي شد 

مدير كل تش�كل هاي دين�ي و مراكز      كرمانشاه
فرهنگي س�ازمان تبليغات اسلامي از 
راه اندازي بانك اطلاعات تش�كل هاي ديني و در كشور خبر داد. 
رضا معممي مقدم در ديدار با تش��كل هاي محوري س��ازمان تبليغات 
اسلامي استان كرمانشاه گفت: براي خدمت بايد انديشه و فرهنگي خود 
را با واقعيات عيني جامعه تطبيق داد و در اين راستا ره يافت ما بر اساس 
برنامه ريزي پنج ساله حوزه تشكل هاي ديني است.  مدير كل تشكل هاي 
ديني و مراكز فرهنگي سازمان تبليغات اسلامي ادامه داد: امروز تمام 
كارها و مس��ئوليت هاي ما در ح��وزه فرهنگ بايد بر اس��اس كاركرد 
اجتماعي و وضعيت جامعه بوده و نس��بت به اين مهم حساس باشيم 
چراكه به عنوان مثال نسخه و كارفرهنگي 5۰ سال گذشته در دهه ۹۰ 
كارساز نيست.  معممي مقدم در خصوص اهداف مهم سازمان تبليغات 
اسلامي گفت: اين سازمان براي راهبردهاي خود بايد نهادسازي ديني 
را محور كار خود قرار دهد و در حقيقت ايج��اد پيوند عاطفي و فكري 
و عملي ميان عناصر جبهه فرهنگي انقلاب اس��لامي اساس كار باشد.  
وي از راه اندازي بانك اطلاعات تشكل هاي ديني در سازمان تبليغات 
اسلامي كشور خبر داد و افزود: با راه اندازي اين بانك از اين پس مبناي 
توزيع اعتبارات و برنامه ريزي ها خواهد بود.  وي همچنين از راه اندازي 
دوره كارداني مداحي در كشور خبر داد و گفت: در سال نخست ۷5 نفر 
در تهران پذيرش ش��دند و در گام بعدي شهرهاي كلان و سپس دوره 

كارداني مداحي در كل كشور راه اندازي خواهد شد. 

 كنگره ملي شهداي دانشجوي مدافع حرم 
فردا در قم برگزار مي شود 

رئيس پرديس فارابي دانش�گاه تهران از    قم
برگزاري نخس�تين كنگره ملي ش�هداي 
دانشجوي مدافع حرم در دوم اسفند ماه ۹۴ در اين دانشگاه خبر داد. 
سيدمحمد مقيمي با اشاره به اينكه پرديس فارابي دانشگاه تهران ۱4 شهيد 
تقديم انقلاب اسلامي كرده است اظهار داشت: در حال حاضر نيز يك شهيد 
به نام حميدرضا اسداللهي در اين دانشگاه دفن است.  رئيس پرديس فارابي 
دانشگاه تهران از برگزاري نخستين كنگره ملي شهداي دانشجوي مدافع 
حرم در دوم اسفند ماه ۹4 در پرديس فارابي دانشگاه تهران خبر داد و افزود: 
اين كنگره با همكاري ارگان هاي مربوطه از جمله حوزه بسيج دانشجويي 
پرديس فارابي و لش��كر علي بن ابي طالب برگزار مي شود.  مقيمي با بيان 
اينكه در اين كنگره از خانواده هاي همه ش��هداي دانشجوي مدافع حرم 
تقدير مي شود گفت: در اين مراسم سردار اسماعيلي فرمانده پدافند ارتش 
جمهوري اسلامي و سيدضياء هاشمي معاون فرهنگي وزارت علوم نيز به ايراد 
سخنراني مي پردازند.  وي با اشاره به مزيت ها و تمايزات افرادي كه در سوريه 
در حال جانفشاني هستند گفت: شهادت اين افراد مظلومانه بوده و حضور و 
يادشان بركات زيادي دارد.  رئيس پرديس فارابي دانشگاه تهران تصريح كرد: 
با ادامه دادن راه شهدا مي توانيم با نگرش و تفكرات اين عزيزان بيشتر آشنا 
شويم.  مقيمي با بيان اينكه در حال حاضر دانشجويان شهيد مدافع حرم در 
كشور شناسايي شده است افزود: شهيد اسداللهي از دانشجويان كار شناسي 
ارشد اين دانشگاه بود كه در سوريه شهيد و يادواره اين شهيد سبب برگزاري 

نخستين كنگره ملي شهداي دانشجوي مدافع حرم شد. 

 درآمد 600 ميليون دلاري ايران
از محصولات دارويي دانش بنيان

 ايران كشور موفق در تبديل پلاسماي مازاد 
به داروهاي خاص 

رئيس سازمان انتقال خون كشور      خراسان رضوي
از تولي�د س�الانه 170 ه�زار ليتر 
داد.  خب�ر  كش�ور  خ�ون  انتق�ال  س�ازمان  در  پلاس�ما 
علي اكبر پورفتح الله در همايش مديران كل ادارات انتقال خون سراسر كشور 
در مشهد گفت: گزارش اخير سازمان بهداشت جهاني كه ماه گذشته منتشر 
شد حكايت از اين دارد كه در دنيا سالانه حدود ۹۰ ميليون اهداي خون 
انجام مي شود و به جهت اينكه به ازاي هر 5 واحد گلبول قرمز يك واحد 
پلاسما توسط بيماران مصرف مي شود بنابراين چهار پنجم پلاسماهاي 
توليدي در دنيا هدر مي روند.  وي افزود: برآورد مي شود كه در كشورهاي 
در حال توسعه سالانه ۹/5 ميليون ليتر پلاسما از بين برود در حالي كه 
مي تواند به داروهاي مشتقاتي از پلاسما تبديل شود.  رئيس سازمان انتقال 
خون كشور با بيان اينكه در گزارش س��ازمان بهداشت جهاني از ايران و 
برزيل به عنوان دو كشور موفق در تبديل پلاسماي مازاد به داروهاي خاص 
ياد شده است، گفت: براساس اين گزارش در سال ۲۰۱۱ مبلغ ۱۱ ميليون 
دلار ارزش افزوده با ارسال پلاسماي توليدي در كشورمان به ساير كشورها 

و توليد دارو از اين محل نصيب كشورمان شده است. 

بحث اشتغال نيروهاي جوان در طول سال هاي متمادي و با حضور هر كدام از 
دولت ها جزو مهم ترين مسائل مطرح شده به شمار مي آيد و تمامي مسئولان 
مربوطه ايجاد اشتغال و پايين آوردن نرخ بيكاري را از ضروريات مي دانند. در اين 
رهگذر نرخ بيكاري يكي از شاخص هايي است كه براي ارزيابي شرايط اقتصادي 
كشورها مورد استفاده قرار مي گيرد. متأسفانه به دليل مرتبط بودن اشتغال و بازار 

كار كشور با همه تصميمات كلان دولت ها، در ساليان گذشته اشتغالزايي متأثر 
از سياست هاي هيجاني و لحظه اي پيشرفت چنداني نداشته است. اين مسئله 
باعث انباشت تقاضا براي كار در كشور طي سال هاي گذشته شده است. نگاهي 
به آمارهاي مركز آمار نيز نشان دهنده اين است كه وضعيت بيكاري در كشور 
با وجود كاهش نسبت به ماه هاي گذشته هنوز هم در وضعيت بحران قرار داد. 

ايران از جمله كشورهاي جهان به شمار مي رود كه داراي معادن عظيمي است، در 
ميان اين منابع، وجود انواع سنگ هاي معدني و ساختماني سبب شده تا كشورمان 
در اين زمينه غني بوده و علاوه بر تأمين نيازهاي داخلي گوشه چشمي به صادرات 
داش�ته باش�د.  درحالي كه طبق آمار وزارت و صنايع ميزان ذخاير سنگ هاي 

تزئيني و ساختماني كشور بيش از يك ميليارد تن است  اما واردات بي رويه انواع 
سنگ هاي ارزان قيمت و بي كيفيت سبب شده تا معادن و كارخانه هاي سنگ 
برخي از استان هاي كشور تعطيل و كارگران بيكار شوند كه به عنوان نمونه مي توان 
از تعطيلي معادن سنگ در استان هاي آذربايجان غربي و استان مركزي نام برد. 

محمدرضا سوري 
   گزارش يك

راضيه كشاورز
   گزارش 2

 راه اندازي بنياد حامي خيرين 
در ۵0 دانشگاه كشور   

معاون وزير علوم، تحقيقات و فناوري در     قزوين
استان قزوين از راه اندازي بنياد حامي 
خيري�ن در بي�ش از ۵0 دانش�گاه در س�طح كش�ور خب�ر داد. 
محمدحسين اميدي گفت: تا پايان سال ۹4 با حمايت و همكاري مسئولان 
بنياد حامي خيرين در دانش��گاه بين المللي امام خميني)ره( راه اندازي 
مي شود.  وي افزود: با توجه به تأثيرات به سزايي كه بنياد حاميان خيرين 
علم   و فناوري در تقويت زيرساخت هاي دانشگاه دارد بايد در تمام دانشگاه ها 
اين بنيان تشكيل و راه اندازي شود.  اميدي تصريح كرد: بنيادهاي حامي 
خيرين با هدف بهره گيري از توانمندي هاي م��ادي و معنوي خيرين و 
تشويق و ترغيب نيكوكاران در تقويت و گسترش زيرساخت هاي دانشگاه 
تشكيل شده است.  معاون وزير علوم، تحقيقات و فناوري در استان قزوين 
افزود: تش��كيل بنياد حاميان علم و فناوري س��بب ارتباط دانشگاه ها با 
صنعت، تجارت و فضاي كسب و كار مي ش��ود .  اميدي عنوان كرد: بيش 
از ۱5۰ هزار پروژه در حال ساخت است كه بخشي از آن در قالب ۲ هزار 
هكتار زمين و با اعتبار بيش از۳۰ ميليارد تومان به بهره برداري رسيده و 

هزار هكتار آن نيز تا پايان سال به بهره برداري مي رسد. 


